## 2026 年福建省人民政府 外国留学生奖学金来闽留学项目 2026 Fujian Provincial People's Government Scholarship Program for Foreign Students in Fujian

# 招生简章

**Enrollment Guide** 

福建省人民政府外事办公室
Foreign Affairs Office of Fujian Provincial People's
Government

### 一、 项目情况/Overview of the Program

### 1、 项目简介/Introduction

为进一步加强福建省与世界各国的友好交往,深化国际 友城对福建的了解与认识,福建省人民政府外事办公室与福 建省教育厅共同实施福建省人民政府外国留学生奖学金来 闽留学项目,面向国际友城、友好交流地区招收学生在福建 高校进行学习交流。

Foreign Affairs Office of Fujian Provincial People's Government (Fujian FAO) and Fujian Provincial Department of Education (Fujian DOE) have launched the scholarship program to foreign students in the province for closer friendly exchanges between Fujian and other countries around the world and deeper understanding about the province. It is open to students from Fujian's sister provinces or states, or friendly exchange regions to study in institutions of higher education of the province.

### 2、 留学内容/Program Curriculum

学习汉语和中华文化有关知识,并深入了解福建省经济社会发展情况。

Students will be offered Chinese language and culture classes and opportunities to deeply understand the economic and social development of Fujian.

### 3、 留学时间/Duration

语言学习生: 2026年9月至2028年7月

Language learners: from September 2026 to July 2028

学历生: 2026年9月起至学业完成

Academic students: start from September 2026 and end when degree requirements are all finished

#### 4、 奖学金资助内容/Scholarship

学费、住宿费、综合医疗保险费、生活补贴(生活补贴 按 2000 元/月,一年发放 11 个月)等由福建省人民政府奖学 金资助。

Tuition, accommodation expenses, comprehensive medical insurance, and allowances (allowances are granted for 11 months each year with RMB 2000 monthly) are covered by Fujian Provincial People's Government Scholarship.

#### 二、 学校简介/Introduction to the University

1、福建师范大学/Fujian Normal University

(https://www.fjnu.edu.cn/english/main.htm)

福建师范大学是一所具有百年历史和光荣传统的综合 性大学,始建于1907年,是我国建校最早的师范大学之一。 学校各类在校生共计3万多人,现有本科专业近100个,硕 士专业近200个,博士专业100多个,已形成了文、史、哲、 理、工、教、经、法、管、农、艺等多学科协调发展的办学 格局和学士-硕士-博士完整的人才培养体系。福建师范大学 是来华留学示范基地和中国一东盟教育培训中心,具有接受 中国政府奖学金生、孔子学院奖学金生和福建省政府奖学金 生资质。学校从1984年开始接收外国留学生,先后接受了日 本、韩国、美国、英国、法国、印度尼西亚、泰国等30多个 国家的近 4000 名留学生和港澳学生来校学习,并为东南亚 和周边国家培训了大量的汉语教师。学校设有专为外国留学 生开设的汉语言本科专业和汉语国际教育专业硕士,并设有 汉语水平考试 (HSK) 考点。目前有来自 30 多个不同国家和 地区的近千名海外学生在校学习。此外,学校分别与菲律宾 红奚礼示大学、印尼阿拉扎大学联合创办了孔子学院,与美国 波七顿文艺复兴特许公立学校共建孔子课堂。

Founded in 1907, Fujian Normal University (FNU) is an accredited university with a century-long history and unique traditions. As one of the oldest normal universities (teacher's colleges) in China, FNU currently enrolls over 30,000 students and offers nearly 100 bachelor programs, nearly 200 master programs and over 100 doctoral programs. These programs enable FNU to set up a full-fledged multi-disciplinary educational system. Students may choose from a variety of specialties, including but not limited to literature, history, philosophy, science, engineering, education, economics, law, management, agriculture and art. As a base for overseas students' education and a China-ASEAN Education Training Center, FNU is authorized to admit students on three special scholarships: the Chinese Government Scholarship, the Confucius Institute Scholarship and the Fujian Provincial Government Scholarship. FNU began to enroll foreign students in 1984. Since then, it has enrolled nearly 4,000 students from over 30 countries and regions, such as Japan, Korea, the United States, Britain, France, Indonesia and Thailand. FNU has also trained a number of Chinese teachers in neighboring Southeast Asian countries. FNU, a registered HSK test center, provides foreign students with undergraduate training in the Chinese Language. Currently, almost 1,000 overseas students from more than 30 countries and regions are enrolled. In addition, the University has co-founded two Confucius Institutes with the Angeles University Foundation of the Philippines and Alazhar University of Indonesia, as well as one Confucius Classroom with Boston Renaissance Charter Public School.

特色专业:汉语国际教育、中国语言文学、地理学、音乐类、美术类、体育类等。

Featured Programs: Teaching Chinese to Speakers of Other Languages (TCSOL), Chinese Language and Literature, Geography, Music, Fine Arts, Sports Science, etc.

## 2、福建农林大学/Fujian Agriculture and Forestry University (https://www.fafu.edu.cn/)

福建农林大学是一所以农林学科为优势和特色,理、工、经、管、文、法、艺等多学科协调发展的省属重点大学,是农业农村部、中国林业和草原局与福建省政府共建高校,福建省一流大学建设高校。学校现有在校学生 3.2 万人,其中本科生 2.2 万余人,研究生 1 万余人。学校是教育部"接收中国政府奖学金来华留学生院校",有来自 39 个国家 149 名留学生在校攻读学位。学校与加拿大戴尔豪西大学、加拿大

不列颠哥伦比亚大学等高校联合举办 5 个中外合作办学项目,与美国、加拿大、德国、澳大利亚等国的知名高校开展 20 余个学生联合培养和交流互换项目,学生还可申请国家留学基金委创新型人才培养项目、乡村振兴项目、国际组织项目等资助公派出国留学。学校还与南非德班理工大学共建孔子学院。

Fujian Agriculture and Forestry University (FAFU) is a provincial key university that, in addition to stressing on the balanced and coordinated development of programs in science, engineering, economics, management, literature, law as well as arts, prides itself particularly on its distinctive disciplines such as agricultural study and forestry. FAFU is jointly built by the Ministry of Agriculture and Rural Affairs, the National Forestry and Grassland Administration and the Fujian Provincial Government. Among nearly 32,000 students enrolled in FAFU at the present, over 22,000 are working on their respective undergraduate programs, over 10,000 on master and doctorate programs. FAFU unswerving adheres to international cooperation in school running. As an accredited university for granting the Chinese Government Scholarship Programs, FAFU now offers educational programs to 149 students from 39 countries. FAFU has established 5 international cooperative programs in school running with universities such as Dalhousie University and the University of British Columbia in Canada, and more than 20 training and exchange programs with accredited universities in the US, Canada, Germany, Australia, etc. FAFU offers students the opportunity to study abroad through applying for the National Scholarship Council's Innovative Talent Training Program, Rural Revitalization Program, and International Organization Program. FAFU has also collaborated with the Durban University of Technology in South Africa to establish a Confucius Institute.

特色专业: 林学、园艺学、农林经济管理、林业工程、 生物学、植物保护、生态学、食品科学与工程等。

Featured Programs: Forestry, Horticulture, Forestry Economic Management, Forestry Engineering, Biology, Plant Protection, Ecology, Food Science and Engineering, etc.

3、福建中医药大学/Fujian University of Traditional Chinese Medicine (https://www.fjtcm.edu.cn/)

福建中医药大学创建于 1958 年,是我国创办较早的高

等中医药院校之一,福建省重点建设高校。学校拥有两个校 区,设施优良、环境优美、文化浓郁,连续七次被福建省人 民政府授予"文明学校"荣誉称号。学校设有13个学院(部)、 2个研究院、4所直属附属医院、10所临床医学院,以及各 类教学和毕业实习基地逾百所。学校设有20个本科专业、4 个硕士专业学位类别和2个博士后科研流动站。学校有20个 国家中医药管理局重点学科,临床医学学科进入 ESI 全球排 名前 1%行列。现有全日制在校生 1.2 万多人, 其中研究生 2400多人。学校与美国、德国、瑞典、芬兰、丹麦、比利时、 捷克、匈牙利、西班牙、澳大利亚、韩国、菲律宾、马来西 亚、泰国、印尼、南非、厄瓜多尔等国家的高等院校、科研 医疗机构和学术团体建立了交流合作关系:率先建立了福建 省唯一一个海外中医药中心——"中国—菲律宾中医药中 心"。

Founded in 1958, Fujian University of Traditional Chinese Medicine (FJTCM) is one of the earliest established universities in China that focuses traditional Chinese medicines (TCM). FJTCM boasts 2 campuses with modern facilities, a beautiful environment, profound cultural background, and diversified campus activities. With 13 schools and colleges, 2 research institutes, FJTCM has a total enrollment of 12,000 fulltime students in 20 bachelor programs and 4 master programs. As a TCM university, FJTCM has established a comprehensive education system for clinical teaching and practice with 4 directly affiliated hospitals, 10 clinical colleges, and more than 100 bases for teaching and clinical practices. FJTCM boasts of 20 national-level key disciplines of the State Administration of Traditional Chinese Medicine (SATCM), and the discipline of clinical medicine has ranked among the top 1% of ESI (Essential Science Indicators). FJTCM has also forged partnerships with universities and research institutes in the US, Germany, Sweden, Finland, Denmark, Belgium, Czech, Hungary, Spain, Australia, Korea, the Philippines, Malaysia, Thailand, Indonesia, South Africa, Ecuador, and has been the first university in Fujian to build the overseas TCM center "China-Philippines TCM Center".

特色专业:中西医结合医学、护理学、康复医学、临床 医学、中医学、中药学等。

Featured Programs: Chinese and Western Integrative Medicine, Nursing, Rehabilitation Medicine, Clinical Medicine, Pharmacy, Traditional Chinese Medicine, Traditional Chinese Medicine Pharmacology, etc.

### 4、福建理工大学/Fujian University of Technology

(https://www2.fjut.edu.cn/main.htm)

福建理工大学发端于 1896 年的"苍霞精舍", 首开福州近代工科教育之风, 为享有盛誉的"福建高工"。学校现为福建省重点建设高校, 入选教育部首批"卓越工程师教育培养计划"的试点高校。办学 120 余年来, 学校发展成为以工为主, 工、管、文、理、经、法、艺等多学科协调发展的应用型高校。福建工程学院现设有 17 个学院(部), 40 余个省部级研究中心和科研平台, 开设 71 个本科专业, 15 个硕士研究生项目。学校现有全日制在校生 20945 人, 其中在读硕士研究生 1860 人。学校坚持开放办学, 与全球 20 多个国家的近 50 多所教育、科研机构的高校建立了密切合作关系。学校从 2012 年开始招收国际学生, 具备中国政府奖学金和福建省政府奖学金招生资格, 现有来自 20 余个国家的近百名学生来校学习。

Founded in 1896, Fujian University of Technology (FJUT) was one of China's earliest polytechnic schools offering courses in engineering. Today, FJUT has risen to be a provincial key university and has been listed among the pioneer institutions for the national "Outstanding Engineers Cultivation Project". FJUT has gained national recognition for its accomplishments as a comprehensive university with engineering as the focus and coordinated development of science, management, humanities, economics, law, arts and other disciplines. FJUT boasts 17 schools and colleges and

over 40 national-level and provincial-level research institutes. the total student enrollment has grown to 20,945 in 2022, including 19,085 undergraduates in 71 bachelor programs and 1,860 graduate students studying in 15 master programs. Since its establishment, FJUT has forged close cooperative relations with more than 50 educational and scientific research institutions in over 20 countries around the world. FJUT began to enroll foreign students in 2012 and is authorized to admit international students under the Chinese Government Scholarship Program and the Fujian Provincial Government Scholarship Program. Since then, it has enrolled nearly 100 students from over 20 countries and regions.

特色专业:交通运输工程、材料科学与工程、土木工程、机械工程、管理科学与工程等。

Featured Programs: Transportation Engineering, Materials Science and Engineering, Civil Engineering, Mechanical Engineering, Management Science and Engineering, etc.

#### 5、福建商学院/Fujian Business University

(https://www.fjbu.edu.cn/)

福建商学院创建于1906年,是福建省唯一一所以"商"为名的百年省属公办高等学府。校园环境优美,文化底蕴深厚。学校在校学生规模近15000人,设有10个二级教学单位、37个本科专业,形成了以工商管理、应用经济学为主,工、艺、文等多学科协调发展的办学体系,迄今为止向社会输送了十万多商科人才,素有"闽商摇篮"之美誉。学校不断拓宽国际化办学之路,与巴布亚新几内亚签订协议,率先招收来自巴布亚新几内亚的留学生;与德国、加拿大等国家开展多个中外合作办学项目;与澳大利亚国际酒店管理学院、英国桑德兰大学、瑞士酒店管理学院、马来西亚城市大学、拉曼大学、巴布亚新几内亚戈罗卡大学等签订多层次师生交流及升学合作协议。

Founded in 1906, Fujian Business University (FJBU) is a provincial public university with a beautiful environment and profound culture. With 10 schools and colleges, FJBU currently boasts a total enrollment of nearly 15,000 students in 37 bachelor programs. Now, FJBU prides itself on its accomplishments as a comprehensive university with business administration and applied economics as the focus, and coordinated development of programs in engineering, arts, literature and other disciplines. Since its establishment, more than 100,000 graduates have emerged from FJBU to become the high-level business professionals that contribute significantly to China's business community, known as the "cradle of Fujian business merchants". FJBU has forged partnerships with Papua New Guinea to admit foreign students there; established extensive international cooperation on school running with universities in Germany and Canada. FJBU has also signed multi-level exchange and further education cooperation agreements with the Australian International Hotel Management Institute, the University of Sunderland, the Swiss Hotel Management Institute, the City University of Malaysia, Tunku Abdul Rahman University, and the University of Goroka in Papua New Guinea.

特色专业: 财务管理、商务英语、会展经济与管理、国际商务、金融工程、物业管理等。

Featured Programs: Financial Management, Business English, Exhibition Economy and Management, International Business, Financial Engineering, Property Management, etc.

### 三、 申请条件/Application Requirements

1、由驻外使领馆,国际友城、友好交流地区政府推荐;

Recommended by Chinese diplomatic and consular mission, governments of Fujian's sister provinces or states, or friendly exchange regions;

2、具有一定的中文或英文日常生活会话基础;如申请硕士研究生及以上学位,需提供汉语水平考试(HSK)5级以上、英语托福85分以上或雅思6.5分以上的成绩证明。

Basic Chinese- or English-speaking skills; proof of HSK (Level 5 or above), TOEFL report (85 or above) or IELTS report (6.5 or above) is required if apply for a master degree or above.

3、具有大专以上学历;

Junior college degree or above;

4、年龄一般不超过45周岁。

Less than 45 years old.

### 四、申请人提交材料/Application Materials

- 1、 驻外使领馆, 国际友城、友好交流地区推荐信; Letter of recommendation from Chinese diplomatic and consular mission, governments of sister provinces or states, or friendly exchange regions;
- 入学申请表;
   Admission application form;
- 3、护照首页复印件;Copy of the page of personal information;
- 4、 最高学历证书和成绩单复印件。
  Copy of the highest academic certificate and the school report.
- 5、 外国人体格检查记录。
  Physical Examination Record for Foreigner

### 五、注意事项/Notes

1、请于2026年1月5日前将申请材料发至福建省人民 政府外事办公室;

All application materials should be sent to Foreign Affairs Office of Fujian Provincial People's Government before 5th January 2026.

2、国际往返机票和在中国境内转机费用由申请人承担。

Expenditure on international round-trip flight tickets and flight connection in China are excluded and should be borne by students.

3、留学期间的膳食费、水电费等由申请人承担。

Expenditure on meals and utility bills during the duration in school are excluded and should be borne by students.

4、留学人员需承诺入境后主动配合相关防疫工作,严格 遵守我国法律法规和属地现行疫情防控规定。

Overseas students should follow requirements of pandemic control upon arrival,

and rigorously follow China's laws and regulations on COVID-19 prevention and control.

附件: 入学申请表/Attachment: Application Form

外国人体格检查记录/Physical Examination Record
for Foreigner

### 外国人体格检查表

## FOREIGNER PHYSICAL EXAMINATION FORM

姓名 Name			性别 □ 男 Male □ 日 Sex □ 女 Female □ I			照片 (加盖检查单位印章)					
	E通讯地址 mailing address			Photo							
国籍或地区 Nationality (or Area)		出生地 Birth place		血型 Blood type		(Stamped Official Stamp)					
过去是否患有下列疾病: (每项后面请回答"否"或"是")  Have you ever had any of the following diseases?  (Each item must be answered "Yes" or "No")											
班疹 伤寒 Typhus fever											
是否患有下列危及公共秩序和安全的病症: (每项后面请回答"否"或"是")  Do you have any of the following diseases or disorders endangering the public order and security?  (Each item must be answered "Yes" or "No")  毒物瘾  Toxicomania  Mental confusion  「No □Yes  精神病 Psychosis: 躁狂型 Manic paychosis  安想型 Paranoid psychosis  「No □Yes  幻觉型 Hallucinatory  「No □Yes											
身高 Height	厘米 CM	1.5		公斤 Kg	血压 Blood press	毫米汞柱 ure mmHg					
发育情况 Developmen	it		情况 rishment		颈部 Neck						
	R		视力 左 ected vision 右 I	L R	眼 Eyes						
辨色力 Colour sense	e	皮肤 Skin			淋巴结 Lymph node	es					
耳 Ears		鼻 Nose	<b>:</b>		扁桃体 Tonsils						
心 Heart		肺 Lung	gs		腹部 Abdomen						

脊柱 Spine			四肢 Extremities				神经系统 Nervous system				
其他所见 Other abnormal findings											
胸部 X 线 检查结果 (附检查报告单) Chest X-ray exam (attached chest X-ray report)					心电 EC						
(包括 梅毒等 Labor (attached	脸室检查 舌艾滋病、 血清学检查) ratory exam d test report of Syphilis etc)										
未发现患有下列检疫传染病和危害公共健康的疾病: None of the following diseases of disorders found during the present examination.											
	和 不	Choler		MUCIS I	ound duim 性病		present exammatio ereal Disease	11.			
	黄热病				肺结核		g tuberculosis				
	鼠疫	Plague			艾滋病	AID					
	麻风	Lepros			精神病	Psyc	chosis				
意 见 Suggestion			检查单位盖章 Official Stamp								
医师签字 Signature of physician			日期 Date								